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Saksnummer: 18/2021 
Sak: Godkjenning av møteprotokoll  
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

 
Vedtak:  
Protokollene for styremøter 15. og 17. februar 2021 enstemmig godkjent. 
 
 
 

Saksnummer: 19/2021 
Sak: Utkast til Norges Skytterstyres årsmelding 2020 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.200 

 
Administrasjonen legger fram første utkast til årsmelding for Norges Skytterstyre 2020. Den 
har fortsatt noen mangler, det er blant annet ikke skrevet et sammendrag av årsmeldingen. 
Den legges tradisjonen tro fram som utkast, slik at Norges Skytterstyre kan gi føringer til 
videre arbeid fram til neste møte.  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer til videre arbeid med styrets årsmelding for 2020. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Saksnummer: 20/2021 
Sak: Årsmelding DFSU 2020 
Kompetanse: Skytterboka 17.110 

 
DFSU skal årlig levere en årsmelding som skal forelegges Norges Skytterstyre innen 1. mars 
hvert år. 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
DFSUs årsmelding for 2020 godkjennes. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 21/2021 
Sak: Årsmelding Feltutvalget 2020 
Kompetanse: Skytterboka 18.110 

 
DFSFU skal årlig levere en årsmelding som skal forelegges Norges Skytterstyre innen 1. mars 
hvert år.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Feltutvalgets årsmelding for 2020 godkjennes.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 22/2021 
Sak: Foreløpig regnskap per 31.12 2020 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400  

Ja 
Administrasjonen la fram foreløpig regnskap per 31.12 2020. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 23/2021 
Emne: Hovedbegivenheter 2021  
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

Ja 
Saken utsettes til neste møte.  
 
  



Saksnummer: 24/2021 
Sak: Gjennomføring av LS og tidsplan 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

 
Denne saken omhandler status for planlegging av LS 2021 på Elverum. Vedlagt lå søknad fra 
LS 2021 om endringer i arrangementet i forhold til LS-håndboka sine krav til et normalt LS. 
Saken inneholder administrasjonens drøfting av de innspill/ønsker de har for å kunne 
gjennomføre et LS med den usikkerhet som per nå knyttes til koronasituasjonen. 
Administrasjonen har også utarbeidet en foreløpig tidsplan, men som fortsatt har for store 
usikkerheter til at den kan offentliggjøres nå.    

Administrasjonens drøfting 

Koronasituasjonen 
Med nåværende nasjonale situasjon for smitte av korona, hersker det stor usikkerhet i 
forhold til hvilket LS det er mulig å gjennomføre i august. Arrangøren har satt seg som 
målsetting «å arrangere et best mulig LS ut fra de forutsetninger som er i august». Dette er 
en god målsetting. Samtidig kreves det i forhold til forberedelser at man tar beslutninger på 
tidspunkter som gjør at man rekker å «planlegge og rigge» god gjennomføring. Det gjør at 
selv om situasjonen skulle bli så bra som de beste prognoser tilsier, at Norge nærmest er 
smittefritt i august, så går det ikke an å planlegge og gjennomføre et slikt stevne på så kort 
varsel som det eventuelt vil skje på.  

Det planlegges derfor nå med forsiktig optimisme, ikke med det aller verst tenkelige, men 
samtidig realistisk for å få et stevne hvor alle skyttere i Norge kan melde seg på å 
gjennomføre sin skyting (unnlater her å drøfte hvorfor et LS nå er så viktig for DFS, da dette 
er godt kjent med argumentasjon tidligere). Om smittesituasjonen fra nåværende nivå skulle 
bedre seg mye, som vi håper på, vil det imidlertid være mulig å gjøre en del grep utover 
sommeren for et åpnere LS. 

Møte med Helsedirektoratet og kommunelege i Elverum 
Onsdag 10. mars ble det avholdt et møte med Helsedirektoratet og kommunelegen i 
Elverum sammen med arrangøren og ledelsen på Skytterkontoret. På nåværende tidspunkt 
ble det uttrykt god støtte til at arbeidet med smittevern var tatt tak i på en god måte, som 
redegjort på tidligere møter.  

Det generelle bilde var at de ikke trodde det ble mest utfordrende å avholde skytingene på 
Terningmoen, men at det kunne bli krevende i forhold til sosialisering generelt. 
Helsedirektoratet vektla at arrangørene fortsatt hadde tett og kontinuerlig dialog med 
kommunelegen. Det ble også henstilt til at skyttere og tilreisende måtte søke å ha kontakt 
med færrest mulig utenfor egen kohort når de ikke var på skytebanen. Det at det var 
foreslått å fjerne skyttercampen ble nærmest sett på som en forutsetning av både 
Helsedirektoratet og kommunelegen for å “spre” skytterne mest mulig. Helsemyndighetene 
var videre opptatt av at man måtte se helheten i skytternes reise og opphold på LS.      

Innspill fra Kulturdepartementet  
Kulturministeren nedsatte en sommergruppe som har gjennomgått store arrangement til 
sommeren. Den leverte sin innstilling 8. mars. Den er positiv til muligheten for å 
gjennomføre store arrangement i august måned i flere scenarier. LS er ikke her omtalt 
spesielt, men rapporten kan leses her.     



https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/sommergruppa-leverte-innspill-til-
regjeringen/id2837381/ 

Søknad fra Elverum 
Det er slik administrasjonen ser det allerede nå særdeles viktig å gjøre noen veivalg som 
arrangøren kan ha å forholde seg til framover i planleggingen. Det har vært flere møter 
mellom arrangøren og administrasjonen om dette. Dette gjelder noen prinsipielle 
avklaringer som både arrangør, skyttere og administrasjonen kan forholde seg til. Noe av 
dette kan selvfølgelig endres med en kraftig forbedret situasjon før påmeldingsfristens utløp, 
mens andre forhold som avgjøres nå bør fastholdes som endelig vedtatt. Ved at dette er 
avvik fra LS-håndboka, må Skytterstyret foreta beslutninger på overordnet plan om disse 
veivalgene.  

Vi redegjør her for de overordnede forhold som Elverum søker om med administrasjonens 
kommentarer. Flere av detaljene som Elverum søker om, blir en naturlig konsekvens av de 
overordnede forhold, og derfor mener administrasjonen at disse ikke trenger særskilte 
vedtak i Skytterstyret. Administrasjonen drøfter ikke forhold i søknaden fra Elverum som vi 
mener ikke trengs å avklares nå. Generelt ber administrasjonen om fullmakt til å avgjøre 
mindre vesentlige endringer i samråd med arrangøren senere i prosessen.     

Påmeldingsfrist  
Elverum ønsker at påmeldingsfristen settes til 15. mai i stedet for 15. juni. Dette er 
begrunnet i søknaden med planleggingsutfordringer og økonomi. De mener selv at 
arrangementet må ha 4 000 deltakere for at det skal bli bærekraftig.  

Uavhengig av denne argumentasjonen, mener administrasjonen at påmeldingsfristen bør 
være 15. juni. Det vil være slik at jo lenger man venter, jo større sjanse er det for at flere 
melder seg på, spesielt med den usikkerhet som er med koronasituasjonen. Ideelt sett skulle 
påmeldingsfristen vært lenger, men administrasjonen mener at argumentene til Elverum er 
gode i forhold til at de må ha tid til planlegging. Det gjør at det i år ikke bør være mulighet til 
etter anmelding fram til LS start, som har vært mulig de senere år. 

Skyteøvelser 
Elverum ønsker å ta bort skogsløp med skyting, lagskytinger og samlagsskytinger. Dette er 
øvelser som vil være utsatte i forhold til smittevern og i tråd med administrasjonens ønsker. 
Det legges heller ikke opp til Stang- og felthurtigskyting for junior og V65/73 som har dette 
som egen skyting. Det samme gjelder ordførerduellen, selv om den ikke er en offisiell del av 
LS. Alt dette er i tråd med administrasjonens anbefalinger.   

Skyttercamp 
Det legges ikke opp til skyttercamp i Elverum. Dette anses som en forutsetning i forhold til 
mulighet for smitte ved at det ikke er tilrådelig at en privat aktør driver en slik campingplass. 
Arrangøren bistår skytterne med å tilby koordinering med eksisterende camping/hytte/ 
hotell/privat innkvarteringstilbud i Elverum med nærområder. Her vil det tilbys overnatting i 
flere nærliggende kommuner. Det er svært god kapasitet om denne grensen eksempelvis 
trekkes en time fra Elverum. Administrasjonen anbefaler en slik løsning.   

 

 

https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/sommergruppa-leverte-innspill-til-regjeringen/id2837381/
https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/sommergruppa-leverte-innspill-til-regjeringen/id2837381/


Kapasitet arena 
Det legges opp til at det skytes med 34 skyttere per lag på 200 meter, og 20 skyttere per lag 
på 100 meter. Dette for å kunne holde en meters avstand mellom skytterne. Det vil være 
samme kapasitet på feltskytingene. Dette også i tråd med administrasjonens anbefalinger. 

Andre forhold 
Arrangøren tar i sin søknad opp en rekke andre forhold, spesielt knyttet til skyteteknisk 
komite. Dette er forhold som administrasjonen mener vi må ha en løpende dialog om, og 
som svares ut i vårt foreløpige oppsett til tidstabell med en uavklart smittesituasjon. 

Forhold knyttet til påmeldingsrutiner, utlevering premier, seremonier, storskjerm, 
mattelt/kiosker osv., blir beslutninger vi må ta når vi nærmer oss forsommeren. Når det 
gjelder utlevering av Skytter ID kort søker Elverum om at disse tilsendes skytterne, 
Administrasjonen mener dette er en usikker løsning, og det bær være utleveringssteder for 
disse utenfor Terningmoen. Med påmeldingsfrist 15. juni, trykking deretter, vil utsending 
foregå i juli å være svært usikkert i forhold til mottakerne. 

 Det blir særdeles viktig at man her ikke mister øyet for målet «om å skape et best mulig 
stevne gitt betingelsene i august». Det vil kreve tett dialog mellom arrangørene og oss på 
Skytterkontoret, og vil kreve mye av oss alle. Om smittesituasjonen endrer seg, og de mest 
optimistiske spådommer slår til med vaksinering, vil det være uheldig om vi allerede nå 
lukker muligheten helt for et arrangement med publikum.           

Administrasjonens tillegg 
Administrasjonen har vedlagt utkast til en tidstabell for stevnet, hvor skytterne deles i 
kohorter inne på arena i 4 grupper. 200 på hver av disiplinene. Dette gjelder 200 meter 
bane, 100 meter bane, finfelt og grovfelt. Det vil si at 200 skyttere er på arenaen til enhver 
tid på de ulike disiplinene. Når disse 200 er ferdigskutt forlater de arenaen, og det gjøres klar 
for nye 200 skyttere som da kommer inn. Det vil medføre pauser mellom hvert sjette lag på 
200 meter.  

Et annet prinsipielt forhold er at finfeltfinaler arrangeres mandag i stevneuken. Det legges 
også opp til at ungdomsklassene skyter fortløpende 35-skudd, slik at de får færrest mulig 
dager på Elverum. Ved en krevende smittesituasjon, kan man også tenke seg mulighet for at 
dette ble gjort i flere klasser. Administrasjonen vil imidlertid ikke foreslå endelig avklaringer 
på dette nå. 

Det planlegges også ved oppsett av lag etter påmelding, at skyttere fra samme skytterlag/ 
samlag skyter på likt i de respektive klasser. Det gjør at smittesituasjonen også blir tryggere.   

Eventuell avlysning   
I et «worst case»-scenario må det også tas høyde for hvilke forpliktelser som vil komme ved 
en eventuell avlysning mellom påmeldingsfristens utløp og arrangementet. Dette er det gjort 
vedtak på tidligere, men bør drøftes videre. Fra kulturministeren er det sagt at det her skal 
være kompensasjonsordninger, akkurat som ved avlysningen i fjor. Det viktigste er at 
skytterne skal være trygge på at de kan melde seg på uten risiko for økonomisk tap for 
påmeldingsavgift. Dette vil administrasjonen komme tilbake til med en egen sak om på neste 
styremøte.  

 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre vedtar følgende endringer for arrangementet av Landsskytterstevnet i 
Elverum:   

1. Påmeldingsfristen settes til 15. juni. Det vil ikke bli anledning til etter anmelding. 
2. Skogsløp med skyting, lagskytinger, samlagsskytinger og Stang- og felthurtigskyting 

for klassene junior/V65/V73 utgår. Det arrangeres heller ikke ordførerduell. 
3. Det tilrettelegges ikke for skyttercamp. LS 2021 pålegges å være behjelpelig med 

annen innkvartering på nærliggende camping/overnattingssteder. 
4. Det skytes på 34 skiver på 200 meter baneskyting og 20 skiver på 100 meter 

baneskyting. 
5. Ungdomsklassene skyter fortløpende 35 skudd i baneskyting uten finaler til slutt. 
6. Administrasjonen gis fullmakt til i dialog med arrangøren å gjøre tilpasninger til 

arrangementet i tråd med smittesituasjonen for Covid-19.      

 
Norges Skytterstyre gjorde følgende vedtak for arrangementet av Landsskytterstevnet i 
Elverum: 
 

1. Påmeldingsfristen settes til 15. juni. Det vil ikke bli anledning til etter anmelding, om 
dette vil gå ut over planer for godt smittevern til LS. 

2. Skogsløp med skyting og lagskytinger utgår.  
3. Det tilrettelegges ikke for skyttercamp. LS 2021 pålegges å være behjelpelig med 

annen innkvartering på nærliggende camping/overnattingssteder. 
4. Det skytes på 34 skiver på 200 meter baneskyting og 20 skiver på 100 meter 

baneskyting. 
5. Administrasjonen gis fullmakt til i dialog med arrangøren å gjøre mindre tilpasninger 

til arrangementet i tråd med smittesituasjonen for Covid-19.    

Enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 25/2021 
Sak: Deltakeravgift LS 2021 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 og kapittel 11 

Ja 
Norges Skytterstyre vedtok følgende satser for deltakeravgift til LS 2020 i sak 3/2020:  
 

 KL. 1-5, Å, AG3/HK 416,  
V55-65-73 

  
NV/EJ/Jr/ER/Rekr. 

Arrangementsavgift kr. 660 (ikke AG3/HK 416)  kr. 315 
Innskudd DFS kr. 340 (ikke AG3/HK 416)  kr. 0 
Ved påmelding kr. 1000  kr. 315 
    
Premieinnskudd bane kr. 235  kr. 235 
Premieinnskudd felt kr. 245  kr. 245 
Premieinnskudd Stang kr. 135  kr. (135) EJ/Jr. 
Premieinnskudd felthurtig Kr. 135  kr. (135) EJ/Jr. 
Medalje minneskyting Kr. 25  Kr. 25 
Ved innløsning Skytter ID kort Kr. 775  Kr. 505 (775 EJ/Jr.) 
Sum deltakeravgift Kr. 1775  Kr. 820 (1090 EJ/Jr.) 

 
Vedtaket i sak 3/2020 innebar også flere detaljer som foreslås gjentatt i vedtaksteksten 
nedenfor. Administrasjonen tar saken opp på nytt fordi arrangementsavgiften bør justeres 
for konsumprisindeks siste året. 

Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen har sett at konsumprisindeksen har økt med ca. 3 % siste år. Det medfører 
at vi foreslår å øke deltakeravgiften med 20 kroner for seniorklassene. Vi vil “skåne” 
ungdomsklassene som vi bare øker med 5 kroner. Litt under konsumprisindeks, men viktig 
både for arrangører og oss å holde litt igjen. Administrasjonen foreslår at innskuddet til DFS 
beholdes uendret, som igjen vil medføre at det samlede påmeldingsbeløpet inkludert 
premieinnskudd holdes under 1800 kroner for seniorklassene. 

Den delen av vedtaket som omhandler detaljer om betaling ved oppmøte osv., kan fortsatt 
endres i forhold til hvordan det planlegges med koronatiltak, herunder også ettersending av 
standardpremier. Dette angjelder også arrangørens kostnader om det ikke blir aktuelt med 
storskjerm, kostnad for storskjerm, som vi har satt en frist med å bestemme til 1. juni.  

I denne delen fjernes også satser for påmelding senere enn 15. juni, da vi i sak 24 foreslår at 
denne muligheten tas bort.       

 

 

 

 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre vedtar følgende satser for deltakeravgift til LS 2021:  

 KL. 1-5, Å, AG3/HK 416,  
V55-65-73 

  
NV/EJ/Jr/ER/Rekr.  

Arrangementsavgift kr. 680 (ikke AG3/HK 416)  kr. 320 
Innskudd DFS kr. 340 (ikke AG3/HK 416)  kr. 0 
Ved påmelding kr. 1020  kr. 320 
    
Premieinnskudd bane kr. 235  kr. 235 
Premieinnskudd felt kr. 245  kr. 245 
Premieinnskudd Stang kr. 135   kr. (135) EJ/Jr. 
Premieinnskudd felthurtig Kr. 135   kr. (135) EJ/Jr. 
Medalje minneskyting Kr. 25  Kr. 25 
Ved innløsning Skytter ID kort Kr. 775  Kr. 505 (775 EJ/Jr.) 
Sum deltakeravgift Kr. 1795   Kr. 820 (1090 EJ/Jr.) 

 
Premieinnskudd til Landsskytterstevnet 2021 betales ved oppmøte på LS når Skytter ID 
kortet blir innløst. Skytterne kan velge å kun betale for enten baneskyting eller feltøvelsene, 
om man deltar kun i en av disse disiplinene. Merk at det må betales premieavgift for alle 
feltøvelser om man deltar i feltskyting.  

Det foretas ingen tilbakebetaling av premieinnskudd for ikke skutte øvelser til skytterne.  

Standardpremier og gavepremier ettersendes ikke etter Landsskytterstevnets slutt.  

Arrangøren skal sørge for at premie- og gavepremielister foreligger senest klokken 09.00 
dagen etter at klassens innledende skyting er ferdigskutt. 

Deltakere i klasse AG3/HK416 betaler ikke arrangementsavgift på LS eller innskudd til DFS 
(sak 27/2007). DFS betaler kompensasjon tilsvarende arrangementsavgiften til arrangør av 
LS 2021 for deltakerne i klasse AG3/HK416 som kun deltar i mil NM. 

Arrangøren skal dekke kostnaden for deltakermerket av sitt arrangementsbidrag. DFS sin 
medaljeleverandør produserer både deltakermerke og minnemedalje. Arrangøren skal 
gjennom arrangementsavgiften dekke trådløst bredbånd på arena til skyttere og publikum. 

DFS sentralt har ansvar for arenaproduksjon med tilhørende storskjerm, samt deltakeravis 
med trofeoversikt. Arrangøren betaler videre DFS et fast beløp på kroner 356 000 som 
delkompensasjon for utgifter til arenaproduksjonen. I tillegg er det arrangørens ansvar å 
sørge for mat/drikke til teamet for arenaproduksjonen under stevnet. Arrangøren gis rett til 
å profilere sine sponsorer på storskjerm i samarbeid med DFS og arenaproduksjonen. 
 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 



Saksnummer: 26/2021 
Sak: Gjennomføring av Frende cupcup runde 1 i 2021  
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 og vedlegg 3 

 
Florø, Førde og Gaular skytterlag skal arrangere 1. runde i Frende cup helgen 27-30. mai.  De 
har ønsket signaler fra DFS om et eventuelt seneste avlysningstidspunkt for arrangementet i 
forbindelse med Koronasituasjonen. De har slik ønsket at saken drøftes i Norges 
Skytterstyre.  

Administrasjonens drøfting 
Slik administrasjonen ser det, er det enda for tidlig å si noe sikkert om gjennomføring av 
Frende cup runde 1. Slik myndighetene sier per i dag, forventes oppmykninger i løpet av mai 
måned, og med godt håp om at arrangementet kan gjennomføres. Arrangørene vil også selv 
avvente så lenge som mulig med en eventuell avlysning, men samtidig er arrangementet så 
stort at de på et tidspunkt må ta en beslutning i god tid før gjennomføring. Dette også for 
skytternes planlegging for deltakelse. 

I siste kommunikasjon med arrangørene har vi kommet fram til at en beslutning kan 
avventes til senest neste styremøte, om ikke smittesituasjonen før den tid tilsier at 
beslutningen bør framskyndes. Administrasjonen vil i utgangspunktet avvente til neste 
styremøte, men ber samtidig om fullmakt til å kunne ta en slik beslutning tidligere. Det siste 
kun om arrangørene i fellesskap ikke finner det tilrådelig å fortsette planlegging jfr. nye 
prognoser for smittesituasjonen i slutten av mai. 

En eventuell avlysning av 1. runde i Frendecup vil trolig også påvirke runde 2 og 3, men det 
må en komme tilbake til om avlysning må gjennomføres for 1 runde. 

Det vil også komme andre arrangement tidlig i juni måned, landsdelskretsstevner og 
samlagsstevner, som det også forventes sentrale føringer/anbefalinger for. Disse 
arrangementene kan imidlertid avventes med en vurdering i Skytterstyrets aprilmøte.               

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre gir administrasjonen fullmakt til i samråd med arrangørene avgjøre om 
Frende cup runde 1 kan avholdes jf. utvikling av smittesituasjonen med korona. Hvis mulig 
avventes endelig beslutning til Norges Skytterstyre sitt styremøte 23. april.   

Arne Birkeland foreslo følgende tillegg til administrasjonens forslag: 
I tilfelle avlysning av Frende cup runde 1 i 2021, gis årets arrangører tilbud om å få arrangere 
1. runde i Frende cup 2022. 
 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag med Birkeland sitt tilleggsforslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 
  



Saksnummer: 27/2021 
Sak: Gjennomføring av resterende del av Skyttertinget 2020 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

 
Skyttertinget 2020 blir (minst) delt i tre bolker. Først ble det gjennomført ekstraordinært 
Skytterting 25. mai 2020 med godkjenning av årsmelding og årsregnskap m/beretning for 
2019. Deretter ble første del av ordinært Skytterting gjennomført på Teams 30. oktober. 
Resterende del av Skyttertinget var planlagt gjennomført som fysisk møte samme helg som 
ledersamlingen 23.-25. april.  

I forbindelse med gjennomføring av Skyttertinget 30. oktober, fattet tingdelegatene vedtak 
om hvilke saker som skulle behandles, og «at resten av sakene skulle behandles på Skytterting 
som gjennomføres som fysisk møte samme helg som ledersamling 23.-25. april 2021.» 

Fra protokollen sak 1 Konstituering: 

«a) Godkjenning av innkalling og saksliste 

Bernt Brovold redegjorde for følgende forslag til saksliste for Skyttertinget 2020: 

På det ekstraordinære styremøtet den 27. oktober besluttet Norges Skytterstyre å 
anbefale at følgende saker prioriteres ved gjennomføring av årets Skyttertinget på Teams:  
 
Sak 1 Skyttertingets konstituering.  
Sak 7. Endringer i Skytterboka som følge av toårige Skytterting  
Sak 11. Turnus for Landsskytterstevnet  
Sak 13. Nasjonalt arrangement innendørs  
Sak 14. Langtidsplan 2021-2024  
 
Norge Skytterstyre anbefaler videre at resten av sakene behandles på Skytterting som 
gjennomføres som fysisk møte samme helg som ledersamling 23.-25. april 2021. 

Følgende hadde ordet i saken: 

Ola Krogstad og Arne Fossmo 

Nordmør fremmet følgende forslag til sakslisten på tinget med utgangspunkt i styrets forslag 
om forkortet saksliste. Del 2 av forslaget protokollføres under valg. 

1. Valg av kontrollkomite (se sak 16) og behandling av instruks til utvalget gjennomføres 
(se sak 6).  

2. Funksjonstid til DFS sine tillitsvalgte forlenges til ekstraordinært eller ordinært 
Skytterting kan gjennomføres. (se sak 16)  

Vedtak: 

Norges Skytterstyres innstilling vedtatt med 48 mot 8 stemmer. 

Nordmør skyttersamlags tilleggsforslag punkt 1 vedtatt med 44 mot 12 stemmer. 

Nordmør skyttersamlags tilleggsforslag punkt 2 vedtatt med 45 mot 11 stemmer.» 



Slik smittesituasjonen er nå, er det ikke mulig å gjennomføre resterende del av Skyttertinget 
2020 og ledersamling som fysisk møte 23.-25. april. Med bakgrunn i dette sendte 
presidenten på vegne av styret et brev til samlagene der man ba om tilbakemelding på 
styrets anbefaling om å gjennomføre Skyttertinget 2020 til planlagt tidspunkt som nettmøte 
dersom det ikke var mulig å samles fysisk.  

Innen fristen 10. mars har 20 samlag svart. En formulering i brevet der man antok at de som 
ikke svarte var enige i styrets anbefaling, har ført til enkelte negative tilbakemeldinger fra de 
som har svart.  

Hvis vi ser på de 20 samlagene som har svart, er 14 positive til å gjennomføre resterende 
saker som nettmøte (Teams). De andre ønsker primært fysisk møte gjennom å: 

- utsette resterende del av Skyttertinget til LS på Elverum (5 samlag) 
- utsette/avbryte resterende del, og ta sakene på neste ordinære ting (ett samlag) 

Det er kommet en ny avstemmingsfunksjon i Teams som er enkel å bruke, og dekker både 
åpne avstemminger og anonyme (tilsvarende skriftlige) avstemminger. Skytterkontoret kan 
gjennomføre et testmøte med samlagene i forkant av Skyttertinget slik at tingdelegatene blir 
godt kjent med løsningen. 

Administrasjonens drøfting 
I skrivende stund er det fortsatt så strenge nasjonale regler knyttet til smittesituasjonen at et 
fysisk Skytterting ikke kan gjennomføres i slutten av april. Det er heller ingenting som tyder 
på lettelser den første tida, heller det motsatte.  

Det er Skyttertinget selv som må ta stilling til en ev. utsettelse av saker som skal behandles. 
Det vil si at styret uansett må kalle inn til et Skytterting som gjennomføres på nett. Så kan 
det, som under tinget i oktober, komme forslag om utsettelse, hvilke saker som skal 
behandles etc. Dette stemmes det over, tilsvarende som sak 1 under tinget 30. oktober.  

Gjenstående saker til behandling er: 

1. Skyttertingets konstituering (fast) 
2. Orientering om LS-utvalgets arbeid   
3. Sammensetning av Norges Skytterstyre og sentrale utvalg   
4. Oppretting av Teknisk-Sportslig utvalg   
5. Instruks for valgkomiteen   

8.  Forslag om endring av samlagenes rapportering   

9.  Forslag om å innføre sentral medlemskontingent   

10. Revisjon av kapittel 15 Straffebestemmelser   

12. Forslag om å innføre Stang- og felthurtigskyting for klasse eldre rekrutt 

15. Satser for godtgjørelse til sentralt tillitsvalgte  

16. Valg   



Etter administrasjonens syn er det fullt mulig å gjennomføre resterende del av Skyttertinget 
på nett. De fleste tingdelegatene er godt vant med å bruke Microsoft Teams, og det er 
kommet en ny funksjon for gjennomføring av avstemminger som er sikker.  

Det viktigste i første omgang er likevel at styret må kalle inn Skyttertinget til å møtes på nett 
lørdag 24. april.  

Styret kan eventuelt foreslå å utsette enkelte saker til f.eks. Skyttertinget 2022, slik at dette 
er kjent før tingets åpning (som styret gjorde i sak 98/2020 vedrørende gjennomføring av 
tinget i oktober). 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Resterende del av Skyttertinget 2020 gjennomføres på Microsoft Teams 24. april 2021.  
Oppstart registrering fra kl. 08:30, Skyttertinget starter kl. 09:00. 

Bernt Brovold foreslo følgende tillegg til administrasjonens forslag: 
Den planlagte ledersamlingen utsettes og gjennomføres i løpet av første halvdel av 
november 2021. 
 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag med Brovold sitt tilleggsforslag enstemmig vedtatt. 

 

 

Saksnummer: 28/2021 
Sak: Søknad fra NROF om å få godkjent sivil utgave av HK 416 til 

Dugleiksmerke  
Kompetanse: Skytterboka kapittel 12 

 
Saken utsettes til et senere møte. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 29/2021 
Sak: Nasjonal hjemmebaneskyting felt  
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

 
I feltutvalgets møte i januar ble det fremmet forslag om en hjemmebaneskyting i 
felt. Dette som en spin-off etter suksessen med Hjemme-LS og de foreliggende planer 
om en Nammo-cup på 15m for ungdomsskyttere. Utvalget mener slike skytinger vil 
være viktige årlige tiltak for å styrke langtidsplanens målsetninger om økt lagsaktivitet. I 
tillegg er denne type konkurranser spesielt viktig i disse tider med Covid-19-
restriksjoner, som foreløpig kun muliggjør lokale aktiviteter.   

Feltutvalgets drøfting: 

Målsetning med konkurransen  
Det er viktig at en slik konkurranse bidrar til å motivere tillitsvalgte og skyttere for 
feltskyting. Målet med konkurransen er å følge opp vedtatte tiltak i langtidsplanen om 
styrket lokal aktivitet iblant annet feltskyting. Konkurransen skal være rettet mot 
breddeskytteren ved at det skal være moderat vanskelighet på opplegg.   

Navn   
Prosjektnavnet har så langt vært «Hjemmebaneskyting felt», men er det andre navn som er 
mer egnet (“Sommerfelten”, “Breddefelten”, “Hjemmefelten”) Vil et sponsornavn på 
konkurransen heve status og styrke markedsføringen, i så fall hvem er aktuell?   

Igangsetting og varighet  
DFS arrangerer fram til Påskehelgen “Nammo-cup” på 15m for skyttere i ungdomsklassene. 
Dette er en hjemmebanekonkurranse bestående av tre 
gjennomføringer som vil kreve sentral profilering og oppfølging. For å få størst 
oppmerksomhet om en hjemmebaneskyting i felt bør en slik konkurranse ikke igangsettes 
før Nammo-cup 15 meter er avsluttet. At hjemmebanekonkurransen pågår over flere 
måneder, enten sammenhengende eller i kortere definerte perioder, og avsluttes i 
juni vil være positivt som innskyting og trening opp mot Landsskytterstevnet. Dette vil også 
være i tråd med tiltak i Langtidsplanen om et bedre konkurransetilbud i felt på sommertid.   

Antall stevner /tellende stevner  
Fra påske og fram til LS er det 4 måneder. Slik sett kan det være naturlig å legge opp til en 
konkurranse hver måned. Samtidig er det viktig at antallet stevner er tilpasset den øvrige 
aktiviteten i skytterlaget. Derfor bør konkurransen bestå av tre stevner hvorav de to beste 
resultatene teller individuelt. Dette gir lagene noe mer fleksibilitet og rom for å “ta igjen” 
andre aktiviteter som har stått på vent i “korona-tiden”.    

 Påmelding/innskudd  
Benytter DFS påmeldingsmodul for korrespondanseskyting. Det er ikke premieinnskudd til 
DFS, men lag kan internt ha innskudd og premiering.    

Resultater  
Løsningen som benyttes for Hjemme-LS og Nammo-cup støtter kun bane- og 15m 



skyting. Det kan lages tilsvarende moduler av Sius, ML og KTS for feltskyting, DFS må trolig 
betale for utviklingskostnader. Som et alternativ kan “100 på topp” benyttes, men det er 
mer tungvint og mangler eksempelvis resultatfunksjoner for lagskytinger.   

Det bør være et barometer med resultater på www.DFS.no og på FB.   

 Opplegg grovfelt  
Her må det være et opplegg som er gjennomførbart i skytterlag flest, og som også er mest 
mulig identisk/sammenliknbart mellom lagene som deltar. Ideelt sett bør det være forskjellig 
opplegg for hver enkelt gjennomføring, samtidig vil det kreve enda mer av hvert enkelt 
skytterlag. Det er gunstig når dette er et potensielt opplegg som skal videreføres de 
kommende år at man starter med moderate opplegg som ikke krever for mye administrasjon 
i lagene, og så kan man eventuelt utvikle dette videre i takt med de erfaringer som gjøres. 
Slik sett vil et opplegg med fleksibilitet i avstander og figurutvalg med muligheter for 
gjenbruk på flere konkurranser være gunstig.   

Konkurransene består av 30-skudds opplegg med moderat vanskelighetsgrad. Det må 
være eget opplegg for skyttere som deltar i Kikkertklassen og klasse AG3 / HK416, dette slik 
at man overholder reglene for maksimalavstander for disse klassene. Skyttere i klasse AG3 
eller HK416 kan i tillegg delta i sin DFS-klasse.   

Det benyttes kun figurer godkjent til bruk i DFS. For tiden er det svært begrenset med 
relevante grovfeltfigurer til bruk på avstander rundt 200m. Det er derfor ønskelig med 
et utvidet figurutvalg til bruk på avstander opp til 250 meter om dette er en 
konkurranseform som skal videreføres  

For å få med flest mulig lag bør det være et standard opplegg som kan gjennomføres med 5 
mål/hold på 200m, men med muligheter for hold på så vel kortere som lengre avstander om 
skytebanen gir slike muligheter og skytterlaget ønsker å utnytte de mulighetene.   

Forslag til opplegg grovfelt:  
(Arrangør kan fritt velge mellom tre alternative avstander/figurer på hvert hold)  

  Alternativ 
1: 200m  

Alternativ 2: Under 200m 
(minimumsavstand)  

Alternativ 3: Over 200m 
(minimumsavstand)  

Hold 1, ligg  C25  C 20 / 160m (ikke siktekant)  C 35 /300m  

Hold 2, ligg  1/8   1/10/100m (ikke siktekant?   ¼ / 260m  

Hold 3, 
kne  

Småen  Minismåen / 100m 
(ikke siktekant)  

B65 / 400m alt. B45 / 
300 m   

Hold 4, 
kne  

1/6  1/10/130m (inkl. siktekant)  1/4V / 300m  

Hold 5, ligg  13 x 40 stripe H  10 x 30 stripe H / 160m  S 25 H / 320m  

http://www.dfs.no/


Lage en ny figur som er en form for logo/signaturfigur for konkurransen?? Skal skytes 
avslutningsvis på 200m.    

 

Forslag til opplegg kikkertklassen, HK416 og AG3  
(Arrangør kan fritt velge mellom tre alternative avstander/figurer på hvert hold)  

  Alternativ 
1: 200m  

Alternativ 
2: Under 200m 
(minimumsavstand)  

Alternativ 3: Over 200m 
(minimumsavstand)  

Hold 1  C50  C40 / 160m  B100 / 300m  

Hold 2  1/3  1/8 / 100m  B65 / 260m  

Hold 3  B45  Småen /100m  B100 / 400 m  

Hold 4  1/4V  1/6 / 130m  B100/ 300m  

Hold 5  S25  C30 / 160m  B65 / 320m  

 

Opplegg finfelt  
Det benyttes et fast opplegg for finfelt. Her kan det samme opplegg som benyttes på LS 
være et alternativ. Ved lansering av Nammo cup felt, vil Feltutvalget i samarbeid med 
administrasjonen gi ytterligere råd om gjennomføring av finfeltopplegg.  

 Hjemmebaneskyting  
Det er primært ønskelig at skytingen foregår lagvis på lagets hjemmebane (ref. styrke 
lagsaktiviteten). Samtidig vil nok en del lag ha anleggsmessige begrensninger i sine 
muligheter for å arrangere sentralt fastsatte feltopplegg. Derfor er det aktuelt å tillate at lag 
går sammen om å arrangere, noe som også vil være fordelaktig resursmessig mht. rigging av 
opplegg, samt at ha gode miljømessige sider. Forutsetningsvis må dette være innenfor 
gjeldende Covid-19 restriksjoner.   

 Budsjett  
Med alle begrensinger i aktiviteten innledningsvis i år vil feltsektoren sitte igjen med en 
betydelig andel ubenyttede midler. Det samlede budsjett for offentlige midler er på 
1 070 000 kr. DFS planlegger å søke FD om omdisponering av tildelte feltmidler for 2021 og 
bruk av gjenværende midler fra 2020 på til sammen 700 000 kr som skal gå til bidrag 
til anlegg for felt-, Stang- og felthurtig i 2021.   

Innenfor feltsektorens gjenværende budsjett for 2021 bør det til tross for omdisponeringene 
fortsatt være rom for et budsjett på inntil 100 000 kr til premiering i konkurransen.  

 Konkurranser og premiering  
Premiering knyttet til klasser og beste resultater kan i seg selv være en utfordring i en slik 
konkurranse som arrangeres lokalt. Selv om det er et konkret opplegg som skal 



gjennomføres vil det være vesentlige forskjeller. Det bør være en form 
for bestemannspremiering, men her er må det tas med i vurderingen at den økte prestisje 
slik premiering vil kunne gi setter begrensinger for hvor fleksible man kan være med 
opplegget. Framfor å premiere kun individuelt kan det virke positivt med premiering av lag 
som gjør en ekstra innsats, samt en del uttrekkspremier. Eventuelle sponsorpremier kommer 
i tillegg. Ettersom konkurransen avsluttes rett i forkant av LS vil det være en fin arena å 
trekke og dele ut premiene på Elverum.  

Skytebanesikkerhet  
Hvilke muligheter som finnes på den enkelte bane vil variere mye. Uansett må 
skytingen gjennomføres iht. skytebaneinstruksen for den enkelte bane. I tilfelle man ønsker 
å gå utover skytebanens permanente godkjenning må det innhentes midlertidig godkjenning 
fra politiet for den utvidede bruken.   

 Oppsummering og forslag til føringer for konkurransen  

 Navnet er “Hjemmebaneskyting felt”.   
 Arrangeres primært på hjemmebane, men lag kan arrangere sammen.   
 Gjennomføres i perioden etter Påske – 1. august 2021. Enten i tre sammenhengende 

perioder, eller lagt til tre kortere perioder på 1 – 3 uker med jevne mellomrom.  
 Arrangeres tre konkurranser hvorav to teller individuelt.  
 Arrangør kan velge ut en gjennomføring som teller som LM felt. 
 Programmet er 30-skudd. Grovfelt og finfelt.   
 Moderat vanskelighet. Eget opplegg for AG3, HK416 og Kikkertklassen.   
 Opplegg grovfelt er fleksibelt med alternativer som har sammenliknbar vanskelighet.  
 Opplegg finfelt er som for LS 2021 med standard DFS figurer (ikke reduserte).   
 Ingen innskudd til DFS. Lag kan ha internt innskudd til arrangement/premiering.  
 Beste individuelle resultat i hver klasse premieres. Klassevise uttrekkspremier. Beste 

reportasje etc.  
 Premiering av lag – god oppslutning og uttrekkspremier.  
 Trekking av premier og premieutdeling under LS 2021.  
 Budsjett premiering er 100 000 kr.   
 Resultatinnhenting er foreløpig uavklart.  
 Skyttere i klasse AG3 og HK416 kan også delta i sin “DFS-klasse”.  

  

Vedtak feltutvalget:   
Forslaget legges fram for Norges Skytterstyre for godkjenning og for føringer for det videre 
arbeide med en hjemmebanefeltskyting.   

Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen støtter feltutvalgets forslag om å arrangere en hjemmebaneskyting i felt. 
Koronasituasjonen er fortsatt slik at det er svært begrenset med aktiviteter. Når den tid 
kommer er en gjenåpning i løpet av våren og forsommeren varslet å skulle skje gradvis. Det 
vil derfor fortsatt være en flere måneder framover før man kan er tilbake med normal 
konkurranseaktivitet. Årets feltsesong er ikke eksisterende, noe som underbygger behovet 
for en hjemmebaneskyting som tiltak for at det skal bli arrangert feltskytinger i år.   



Det er viktig å komme i gang med denne hjemmebaneskytingen så snart som mulig. Det kan 
tidligst skje ved påsketider og etter at Nammo-cup for ungdommer er avsluttet. Helt 
avgjørende er det at smittesituasjonen med tilhørende begrensninger muliggjør en 
igangsetting. Det er i den sammenheng registrert at FHI i noen tilfeller har innvilget 
dispensasjoner, og det kan derfor være aktuelt for DFS å søke tilsvarende om å arrangere 
konkurranser lokalt med deltakere som er 20 år og eldre.  

Individuelle resultater oppnådd i feltskytinger er mindre sammenliknbare enn for bane- og 
15m skytinger. Selv om forslaget fra feltutvalget inneholder sammenliknbare alternativer, vil 
det likevel være vesentlige forskjeller i oppleggene som blir benyttet. Premieringen bør 
derfor være innrettet mot arrangører, oppslutning, uttrekkspremier, gode reportasjer, 
miljø/sosialt osv. Premier finansieres gjennom omdisponering av ubenyttede prosjektmidler 
øremerket feltsektoren med inntil 100 000 kr. DFS har pr i dag ikke et egnet resultatprogram 
for en slik konkurranse, noe DFS allerede er i dialog med skiveleverandørene for å få på 
plass.  

Utvalget foreslår å starte hjemmebaneskytingen snarest etter påske og at den skal vare fram 
mot Landsskytterstevnet. Det er i tråd med tiltak i langtidsplanen som går på å arrangere 
flere feltskytinger om sommeren. Markedsføringsmessig gir det noen ekstra utfordringer når 
en konkurranse går over så lang tid, samtidig er det fint å få prøvd ut et slikt konsept. Et 
enklere navn på konkurransen med assosiasjoner til tidligere hjemmebaneskytinger vil 
markedsføringsmessig være fordelaktig, eksempelvis Nammo-cup felt.  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre gir administrasjonen fullmakt til å planlegge og gjennomføre en nasjonal 
hjemmebaneskyting i felt benevnt «Nammo-cup felt». Tidspunkt for iverksetting av 
konkurransen skjer snarest mulig.  

Administrasjonen kan benytte inntil 100 000 kroner til premieringsutgifter.   

Jan Åge Gjerstad foreslo følgende tillegg til administrasjonens forslag: 
Ungdommen skal prioriteres i Nammo cup feltskyting. Det gjøres krav om at der det 
arrangeres grovfelt, skal det også være opplegg for finfelt.  
 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag med Gjerstad sitt tilleggsforslag enstemmig vedtatt.  

 

 

 

 

 

 



Saksnummer: 30/2021 
Sak: Veileder for renhold innendørsbaner  
Kompetanse: Skytterboka kapittel 13 

 
Langtidsplanen for 2016-2020 hadde som en av målsetningene at man skal utarbeide en 
renholdsveileder for innendørs skytebaner. Arbeidet med dette startet i 2020, men ble først 
ferdig i februar 2021. Bakgrunnen for dette tok lengre tid enn planlagt var blant annet at 
Arbeidstilsynet tok kontakt med DFS med forespørsel om vi hadde planer om å revidere 
veilederen fra 2007, som de mente ikke var tilfredsstillende med omsyn til renhold og 
ventilasjon. Når de fikk opplyst at DFS arbeidde med en ny veileder for både anlegg og 
renhold ønskte de å komme med innspill. Arbeidstilsynet har i etterkant gitt innspill til begge 
veilederne.  

Den nye renholdsveilederen er utviklet i samarbeid med, og deling av erfaring med blant 
annet DGI Skydning i Danmark. Norge har i likhet med danskene gjort egne undersøkelser 
om faren for å bli utsatt for eksponering av bly ved å utøve skyteaktivitet her i Norge.  

Undersøkelsene viser at skyteaktivitet medfører et noe høyere gjennomsnitt av målte 
blyverdier for skyttere enn for kontrollgrupper i befolkningen. For den skyttere generelt viser 
undersøkelsene at de aller fleste har målte verdier av bly som er lavere enn grenseverdier 
for potensiell helserisiko. Det har imidlertid vist seg at noen faktorer for potensiell 
eksponering av bly med fordel kan reduseres. De mest utsatte er de som har hyppig og 
langvarig eksponering på skytebaner, for eksempel instruktører og vedlikeholdspersonell. 
For kvinner i fertil alder er Arbeidstilsynets grenseverdi fastsatt lavere enn for menn, slik at 
de ved eksponering raskere vil oppnå verdier som defineres som en helserisiko. Ved å 
minimere risikoen for eksponering vil man kunne forebygge et eventuelt helseskadelig 
inntak av bly i kroppen for de mest utsatte.  

Administrasjonens drøftinger 
Det er godt dokumentert at høy eksponering av bly kan medføre helserisiko. For å redusere 
mulighetene eksponering er det derfor innført krav til ventilasjon på innendørs skytebaner.  

Undersøkelsene som er utført viser også at det ikke utelukkende er innånding av uren luft 
som følge av dårlig ventilering som kan medføre at skyttere får i seg bly og andre skadelige 
stoffer. Bly er riktignok den største helserisikoen fordi menneskekroppen akkumulerer bly i 
større grad enn for eksempel kobber. Kobber finnes naturlig i kroppen, selv om mengdene er 
små. Derfor skiller man lettere ut kobber etter eksponering, mens bly lagres i beinvev og 
etter hvert beinmarg, med alvorlige nerveskader som resultat ved høye konsentrasjoner.  

Gjennom de utførte undersøkelsene er det mye som tyder på at ventilasjon alene ikke er nok 
til å hindre uønsket eksponering. Renhold av skytebanene har også en påvist effekt. 
Overføring av blyholdig støv fra f.eks. klær og urene hender til for eksempel mat kan øke 
eksponeringsgraden. Utføring av renhold med bruk av ikke egnet støvsuger, eller feiing med 
kost, kan være blant de største kildene for uønsket eksponering.  

Anleggsavdelingen har som oppfølgning til utarbeiding av ny veileder for bygging av 
innendørs skytebaner, valgt å utarbeide en ny renholdsveileder. Veilederen for bygging 



ivaretar de tekniske forhold som må oppfylles for å tilfredsstille nødvendige krav. Den gir 
også anbefalinger for å ivareta helse, miljø og sikkerhet på en best mulig måte.  

Renholdsveilederen tar sikte på å bevisstgjøre viktigheten av renhold for å minimere de 
øvrige faktorene som kan ha negativ påvirkning på helse og miljø.  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar veileder for renhold på innendørs skytebaner til etterretning. 
 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

Saksnummer: 31/2021 
Sak: Gjennomføring av LDKS og samlagsstevner for 2021 etter 1. oktober  
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

 
Vestlandets representant i Norges Skytterstyre, har etter innspill fra Fjordane 
landsdelskretskrets, bedt administrasjonen fremme en sak angående mulighet for kunne 
avholde landsdelskretsstevner innendørs for 2021 etter 1. oktober. Dette slik at skytterne på 
akkurat dette stevnet kan beholde klassen de har vært klasseført i før 1 oktober 2021.  

De forslår at landsdelskretsene gis mulighet til å arrangere landsdelskretsstevnet innendørs 
for 2021 i løpet av november måned. Dette slik at skytteren selv da er ansvarlig for på dette 
stevnet å melde seg på den klassen hun/han var i fra 1. oktober 2020 til 30. september 2021. 
Deres forslag gjelder slik ikke en generell forlengelse av klassesettingen etter 1. oktober, 
men kun for det ene stevnet.     

Administrasjonens drøfting 
Forslaget fra Fjordane landsdelskrets kommer av at det i vinter ikke har vært mulig å 
arrangere landsdelskretsstevner innendørs, og derfor som en mulighet til å ta dette igjen når 
koronarestriksjonene etter hvert oppheves. Administrasjonen er slik sett enig i at dette er en 
praktisk mulighet for å arrangere disse viktige mesterskapene for DFS med de nåværende 
klasser. Dette vil være spesielt kjærkomment for ungdomsklassene som “mister” årets 
mesterskap, som følge av at de rykker opp i høyere klasser etter 1. oktober. Mange av de 
dette gjelder fikk heller ikke skyte sine aldersbestemte mesterskap i 2020 pga. korona. 

Administrasjonen mener også at ordningen kan utvides slik at både samlag og landsdels-
kretser kan få avholde sine “tapte” mesterskapsstevner både innendørs og i feltskyting i 
løpet av senhøsten. Det har kommet flere innspill til administrasjonen om at dette er 
ønskelig. Ved å gjøre dette åpnes mulighet for opptil fire arrangement, i stedet for kun 
landsdelskretsstevnet innendørs. 

Administrasjonen er enig med Fjordane at denne perioden må begrenses, og er enig i at 
månedene oktober og november vil være en fin avgrensning. Det må altså presiseres ved 
innbydelser til slike stevner at skytteren selv er ansvarlig for å melde seg på i “tidligere” 
klasse.    



Administrasjonen er slik også enig i at endringen av klassesetting kun skal gjelde for disse 
stevnene. Den generelle endring av klassesettingsdato endres således ikke fra 1. oktober. 
Det presiseres at dette bare vil være et tilbud til de som ønsker å skyte i tidligere klasse på 
disse stevnene, og at skytteren selv også kan velge å skyte i den klasse hun/han er klasseført 
i etter 1. oktober 2021.  

Skulle det komme et slikt konkret forslag om å forskyve klassesettingen, som noen har tatt til 
orde for til ungdomsklassene gjennom innspill til DFS sentralt, bør dette drøftes på et senere 
tidspunkt. Slik administrasjonen ser det nå, skal det svært tungtveiende grunner for å 
vurdere en slik permanent endring, da det vil medføre store etterslepsutfordringer.      

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre gir samlag og landsdelskretser en frivillig mulighet til å utsette 
samlagsstevner og landsdelskretsstevner i feltskyting og innendørs 15 meter for 2021 til 
senest 30. november 2021. Dette slik at skyttere som endrer klasse per 1. oktober 2021 kan 
benytte klassen de var i fra 1. oktober 2020 til 30. september 2021 på disse stevnene.  

Skytterne er selv ansvarlig for å melde seg på stevnet i den klassen de har mulighet til å skyte 
i. Det understrekes at ordningen med klasseendring er frivillig, slik at skytteren selv på disse 
stevnene kan bestemme å skyte i den klasse han/hun skyter i etter 1. oktober 2021. 
 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

Saksnummer: 32/2021 
Sak: Gjennomføring av Langtidsplan 2021-2024 - Tiltaksplan  
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

 
Skyttertinget behandlet Langtidsplan 2021-2024 i sak 14. Det kom et endringsforslag fra 
Gauldal skyttersamlag, som ble vedtatt med 44 mot 12 stemmer: 

7.1 a) Organisasjonsutvikling: a) Andel kvinner og yngre representanter blant tillitsvalgte på 
alle organisasjonsnivå skal økes. 

Deretter ble Norges Skytterstyre sitt forslag, med endring fra Gauldal, enstemmig godkjent: 
Det frivillige Skyttervesens Langtidsplan for perioden 2021 – 2024 godkjennes.  

Fokusområde i langtidsplanen er lagsaktivitet. 

Administrasjonen rapporterer status for gjennomføring av tiltak i langtidsplanen i en konkret 
tiltaksplan. Internt benytter Administrasjonen en egen gjennomføringsplan som er mer 
detaljert, der vi splitter opp tiltakene med konkrete gjøremål og tidsfrister for disse.  

Rapportering til styret vil som tidligere skje på ca. annethvert styremøte, der vi setter opp 
status for hvert tiltak.  



Norges Skytterstyre ga i sak 14/2021 innspill til prioriteringer av tiltak i langtidsplanen. Dette 
er hensyntatt i et første utkast til tiltaksplan. Her har vi satt opp ansvarlige fra DFS sentralt 
og forslag til frister der det er aktuelt med konkrete frister. Den første status-rapporten 
kommer til styrets møte i mai, der gjennomføring av langtidsplanen blir hovedtema. 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer til langtidsplanens tiltaksplan. 
 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

Saksnummer: 33/2021 
Sak: Stilling som markedssjef  
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

Styret har vedtatt å innfase en stilling som markedssjef i løpet av 2021 gjennom vedtatt 
budsjett. Det er lagt inn markedssjef i stillingsplanen, med et første utkast til en 
stillingsbeskrivelse.  I denne saken vedtas stillingshjemmel, slik at stillingen kan utlyses. Det 
drøftes samtidig konsekvensen med en fast stilling kontra å bruke Landsskytterstevnet AS, 
som skal vurderes iht. vedtatt langtidsplan for 2021-2024.  

Administrasjonens drøfting 
Styrking av kommunikasjons- og markedsarbeidet er første prioritert i den nye 
langtidsplanen sin økonomiske prognose. En forutsetning er at man finansierer stillingen 
gjennom markedsinntekter. Det er et klart potensiale for nye inntekter gjennom en større 
satsing på markedsavtaler.  

DFS har nå ca. 1,2 mill. kroner i markedsinntekter. Vi mener at det er et klart potensiale for 
nye inntekter gjennom en større satsing på flere markedsavtaler. Det er et krevende arbeid 
både å få etablert nye avtaler, og å følge opp avtalen. Skytterkontoret har ikke verken rett 
kompetanse eller ressurser til dette i dag. Med rett kompetanse og avsatte ressurser mener 
vi at markedsinntekter bør kunne ligge i størrelsesorden 5 mill. kroner. Dette vil være frie 
midler som kan brukes for å dekke sentrale utgifter til arrangementer som Landsskytter-
stevnet, og ellers til ønska aktivitetsretta tiltak og organisasjonsutvikling som ikke dekkes 
gjennom offentlige midler.  

I langtidsplanens punkt 6.1 f) skal det vurderes å bruke Landsskytterstevnet AS som ansvarlig 
selskap for alle markedsavtaler i DFS. LS-utvalget har fått i oppdrag å drøfte dette. Per nå er 
ikke LS-utvalget ferdig med sitt arbeid. Administrasjonen mener at selv om vi nå ansetter en 
markedssjef i ordinær stilling på kontoret, kan denne senere overføres til et AS dersom man 
finner at det er en bedre løsning for markedsarbeidet.  

Planlagte arbeidsoppgaver for markedssjef, jf. stillingsplanen: 

1. Forhandling, utvikling og oppfølging av alle kommersielle avtaler. 



2. Videreutvikle DFS profil utad. 
3. Samarbeide tett med ledelse og kommunikasjon/media rundt profilbygging. 
4. Skape et fellesskap gjennom å organisere gode møteplasser for samarbeidspartnere. 
5. Markedsundersøkelser mot bedrifter/sponsorer. 
6. Holde seg oppdatert, søke ny kompetanse og være innovativ innenfor markeds-

utviklingen, gjennom studieturer og deltakelse i relevante foreninger og fora. 
7. Ivareta kommersielle partnere under arrangement, spesielt Landsskytterstevnet. 
8. Prosjekter relatert til samfunnsansvar/-engasjement. 
9. Generell markedsføring, omdømme- og merkevarebygging av DFS som organisasjon. 
 

Økonomi 
I budsjett 2021 har vi forutsatt at finansiering skjer gjennom en deling mellom offentlige 
midler og egne midler. Fra og med 2022 må stillingen finansieres gjennom egne midler. 
Dette forutsetter at vi får på plass nye avtaler i løpet av 2022. De siste årene har DFS hatt et 
greit overskudd på egne midler, så det er rom for å dekke utgifter med stillingen som ev. ikke 
dekkes gjennom nye avtaler i 2022.  

I slike stillinger kan lønn være en utfordring med vårt vanlige lønnssystem. Det kan være 
formålstjenlig å ha en grunnlønn pluss en presentasjonsbasert del, dvs. en viss prosent av 
inngåtte avtaler. I vedtaksteksten har vi tatt inn at lønn skal ligge innenfor lønnsramme i 
stillingsplanen.  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. Det opprettes fast stilling som markedssjef på Skytterkontoret. 
2. Lønn skal ligge innenfor lønnsramme i stillingsplanen 
3. Stillingen utlyses eksternt. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

Saksnummer: 34/2021 
Sak: Stilling som prosjektleder storbyprosjektet    
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

 
DFS har i lang tid opplevd store utfordringer med å sikre skyteaktiviteten forutsigbare 
rammevilkår i de større byene. Dette går spesielt på tilrettelegging av skytebaner, både 
utendørs og innendørs, hvor det er krevende å oppnå en god og jevnlig dialog med 
byråkrater og politikere. Oslo skyttersamlag, samt de fire skytterlagene Skarpskytten, Østre 
Bærum, Oslo Østre og Nordstrand, delte DFS’ utfordring og tok initiativ til et prosjekt for å 
bedre forholdene. På bakgrunn av dette ble Oslo-prosjektet satt ned, hvor en skulle utrede 
forholdene og fremlegge forslag til hvilke tiltak som kan implementeres for å bedre 
forholdene. Prosjektet blir hovedsakelig finansiert gjennom midler fra 
Forsvarsdepartementet (FD), men også gjennom mindre bidrag fra skytterlagene, samlaget 
og DFS. 



Oslo-prosjektets formål er forankret i DFS’ langtidsplan og gjennom vilkårene som fremkom i 
søknaden til FD. Prosjektet har sett spesielt på følgende tre forhold:  

• Rekruttering/opplæring: Hvordan legge til rette for at flere får tilbud 
om skyteopplæring, og samtidig får større rekruttering til skytesporten i storbyene.  

• Organisering (og kommunikasjon) av skyteaktiviteten i Oslo, herunder 
synlighet/omdømmebygging og kontakt med politikere, offentlige instanser og 
skoler.  

• Anlegg: Utarbeide en behovsanalyse og strategi for videre utvikling av skyteaktivitet 
og skytebaneanlegg i Oslo. Planen skal ivareta skytterlagenes behov, samt at 
Forsvaret og politiet blir invitert for at også deres behov blir kartlagt.   

Gjennom prosjektet har man identifisert en rekke utfordringer i Oslo, hvor man blant annet 
har sett på andre idretter i Oslo som har slitt med mye av det samme. Gjennom dette har 
man anbefalt at Oslo skyttersamlag går i en retning med økt grad av profesjonell struktur, 
med ansatte. Befolkningen i Oslo setter generelt store krav til hvordan fritidsaktiviteten for 
deres barn og unge organiseres, og hvilket nivå det er på hva som tilbys. For annen idrett har 
dette medførte at det ikke er nok med de frivillige som bidrar, men at det er nødvendig med 
lønnede trenere og profesjonell ledelse. Det er viktig å merke seg at en profesjonalisering av 
skytesporten kan fungere i Oslo og andre storbyer, men at det nødvendigvis ikke vil fungere 
ellers i skytter-Norge. Det er forskjell mellom storbyer og «bygda», og det vises gjennom 
idretten for øvrig.   

Administrasjonens drøfting 
Det er nærliggende å anta at andre storbyer sliter med mange av de samme utfordringene 
som man sliter med i Oslo. Storbyer som Bergen, Trondheim og Tromsø har liten 
skyteaktivitet, og det er grunn til å tro at dette kan snus med bistand. Erfaringene gjennom 
Oslo-prosjektet er store, og dette danner et godt grunnlag for videre satsing andre steder. 
Ved å benytte seg av denne erfaringen i andre storbyer, vil man òg legge til rette for å 
oppfylle punktene mht. rekruttering og organisasjonsutvikling for storbysatsing i 
Langtidsplanen.  

DFS’ medlemstall går nedover, og dette er en trend som må snu hvis vi fortsatt skal holde oss 
relevante. Skyting er en flott sport, spesielt for barn og unge. Således bør man òg legge til 
rette for rekruttering i denne aldersgruppen spesielt, noe som vil være positivt for de som 
begynner med skyting, men òg for skytterlagene, organisasjonen og sporten. Ved å 
gjenerobre storbyene, og gjøre skyting like vanlig som annen idrett, har vi et meget stort 
rekrutteringspotensial. 

Det er ingen grunn til å legge skjul på at skyting har en viss skepsis blant mange i storbyene. 
Det er nærliggende å tro at dette har med manglende kunnskap å gjøre, hvor skeptiskere 
kjenner for lite til skyting som sport. Skyting blir gjerne fremstilt som noe negativt i mediene, 
og forbundet med ulovlig eller negativ aktivitet. Således er det svært viktig å bygge et godt 
omdømme rundt skyting som sport, og at skyting er en flott sport for personer i alle aldre. 
Videre er det viktig å knytte dette opp imot de positive effektene det har på barn og unge, 
som prosjektet «Skyting for mestring» og PhD-avhandlingen «Fokus» konkluderer med. Ved 
å fremme skyting som sport i storbyene, hvor man òg har mulighet til å tilby skyting for barn 
og unge, vil vi kunne fremsnakke skyting og forklare hva det virkelig er.  



Formålsparagrafen sier at vi blant annet skal «... fremme god våpenkultur og praktiske 
skyteferdigheter ...». Dette er våre skytterlag generelt gode på, men i storbyene er det 
utfordrende. Det er viktig å bistå skytterlagene med å gjøre dette enklere, og her er det 
essensielt å bistå skytterlagene i andre storbyer ved å avdekke deres utfordringer. Det er 
nærliggende å anta at utfordringene er relativt like som i Oslo, og da vil Oslo-prosjektet være 
en god mal for det videre arbeidet andre steder.  

Økonomi. 
Administrasjonen forutsetter at størstedelen av lønnsutgiftene dekkes gjennom prosjekt-
midler, tilsvarende som for Oslo-prosjektet. I tillegg må de lokale skytterlagene og samlag i 
og rundt storbyene som prioriteres bidra med noe egenfinansiering.  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Stillingen som prosjektleder for Oslo-prosjektet gjøres fast, med arbeidsansvar for prosjekter 
relatert til storbyene generelt. Administrasjonen undersøker med relevante storbyer, og 
kartlegger deres utfordringer og motivasjon til bistand. Utfra dette lages det en plan over 
hvem som skal prioriteres, og hvilken bistand som ytes. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

Saksnummer: 35/2021 
Sak: B-sak: Søknad om 50% permisjon
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

Vedtak ført i B-protokoll. 
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